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Zápis č. 8/2022 
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

konaného dne 9. prosince 2022 od 11 hodin 

v Ralsku 

Přítomni:           Mgr. Jiří Ulvr 

    Petr Král 

    Ing. Miloslav Tůma 

    Ing. Jan Růžička 

    Lenka Mrázová 

    Ing. Václav Vít 

    Josef Jadrný 

    Mgr. Jan Farský 

    Mgr. Šárka Kalvová 

    Ing. Ladislav Pořízek 

Omluveni:         Ing. Roman Vohradský 

    Václav Židek 

    Mgr. Oldřich Němec 

    Ing. Martina Körteltová 

Neomluveni:     Ing. Tomáš Rychtařík 

Hosté:               Jaroslav Hanka 

    Ing. Ivo Dohnal 

Tajemník:     Mgr. Zuzana Šiftová 
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Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání 

3. Kontrola plnění úkolů 

4. Studie proveditelnosti pro FVE v areálu bývalého vojenského letiště 

5. 2023 – 10 let geoparku 

6. Různé 

7. Závěr 

 

Bod č. 1 – Zahájení 

Jednání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska (dále jen „Komise“) bylo 

zahájeno v 11:00. Jednání zahájil a řídil Mgr. Ulvr, předseda Komise. 

 

Bod č. 2 - Schválení programu jednání 

Přítomní členové Komise schválili program jednání. 

 

Bod č. 3 - Kontrola plnění úkolů 

ÚKOL SPLNĚNO/NESPLNĚNO 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

informace podána 

viz níže 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku projektů a 

záměrů 

neproběhla žádná 

aktualizace  

další postup viz níže 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu Odolné Ralsko informace podána 

viz níže 

7.1 Projednat možnost odkupu hradu Ralsko na jednání 

Mikroregionu Podralsko a informovat členy Komise o 

výsledku 

splněno 

viz níže 

7.2 Prověřit možnost vyvedení výkonu z plánované FVE na 

letišti v Hradčanech 

splněno 

viz bod č. 4 

 

K úkolu 3.1 Z. Šiftová informovala, že z Národního plánu obnovy by v prvním čtvrtletí roku 

2023 měly být vypsány výzvy na regeneraci brownfields pro nepodnikatelské využití a ve 

druhém čtvrtletí na Podporu obnovy přirozených funkcí krajiny. L. Pořízek doplnil, že by v 

nejbližších dnech měla být vypsána výzva z OPŽP na tůně. 
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K úkolu 5.3 J. Ulvr připomněl, že bylo v rámci Komise domluveno, že bude tabulka jednou 

ročně prověřována a aktualizována, a proto bude na dalším jednání v březnu její aktualizace 

zařazena do programu. 

K úkolu 6.2 L. Mrázová sdělila, že veškeré informace k projektu jsou na webových stránkách 

http://odolneralsko.cz. Na podzim se uskutečnily dva workshopy, ze kterých by v příštím roce 

měly být zpracovány výstupy. Pro rok 2023 jsou připravovány další dílčí projekty zaměřené 

například na práci s vodou, etnografický průzkum apod. Probíhá také architektonické řešení se 

studenty a byl natočen podcast. 

K úkolu 7.1 P. Král informoval, že problematika možného odkupu hradu Ralsko byla 

neoficiálně řešena v září na jednání Mikroregionu Podralsko a oficiálně je tento bod zařazen na 

prosincové jednání. 

Úkol č. 8.1: Předložit oficiální stanovisko Mikroregionu Podralsko k možnosti odkupu hradu Ralsko. 

 

M. Tůma a J. Hanka doplnili, že se ve věci možného odkupu hradu Ralsko obrátili přímo na 

jeho majitele, který jeho prodej rezolutně odmítl, a přislíbili, že se od něho pokusí získat 

oficiální vyjádření. 

Úkol č. 8.2: Zajistit oficiální vyjádření majitele hradu Ralsko k možnosti jeho prodeje. 

 

 

Bod č. 4 – Studie proveditelnosti pro FVE v areálu bývalého vojenského letiště 

Studie proveditelnosti byla zpracovaná a proběhlo připomínkování v rámci krajského úřadu. 

Dokument se zpracovanými připomínkami bude představen ve středu 14. prosince v 11 hodin 

na krajském úřadu v Liberci a ke schůzce se bude možno připojit i online. Členové Komise 

mají možnost se schůzky rovněž zúčastnit. 

Proběhla diskuse ohledně působení leteckého spolku na letišti v Hradčanech a ohledně 

novinového článku v MF Dnes týkajícího se realizace FVE na letišti, který obsahoval také citaci 

J. Jadrného. Citace byla pravděpodobně převzata ze zápisu z jednání Komise, který je volně 

k dispozici na webových stránkách kraje. 

M. Tůma znovu upozornil, že je potřeba řešit vyvedení výkonu. Záměrů na realizaci FVE je 

více, podle dostupných informací je ČEZ nechce připojovat a nemá volnou kapacitu.  

J. Růžička informoval, že se zúčastnil projednávání pracovní verze studie, která se vyvedením 

výkonu nezabývá, a dle jeho názoru je studie bez větší využitelnosti. Jednání se účastnili také 

zástupci ČEZ, kteří zde možnost vyvedení výkonu do Novin pod Ralskem nepotvrdili, a sdělili, 

že v přijatelné vzdálenosti od letiště nemají žádné řešení. 

I. Dohnal doplnil, že v případě vyvedení výkonu do rozvodny v Novinách pod Ralskem je nutno 

řešit střet s pozemky ve správě VLS, které „překopávání“ svých pozemků příliš nevítají. 

Z. Šiftová sdělila, že se studie možností vedení do rozvodny v Novinách detailně nezabývá a 

že je v ní nastíněna ještě možnost vyvedení výkonu pomocí několika 22kV linek jinam.  

http://odolneralsko.cz/
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Dále přečetla vyjádření V. Židka k plnění úkolu 7.2 z minulého jednání, kdy přislíbil prověřit 

možnost vyvedení výkonu: „Připravuje se trojstranné memorandum mezi LK, ČEZ a ČEZ 

Distribuce, které zahrnuje i strategii pro připojení vybudovaného výkonu do sítě. Nabízí se 

aktuálně několik řešení, od připojení části výkonu a využití zbytku pro výrobu vodíku, až po 

vybudování nové trafostanice. Konkrétní řešení se připraví po podepsání memoranda“. 

M. Tůma reagoval, že vedení v linkách 22kV není reálné a na podnět J. Jadrného, že jsou 

v blízkosti další rozvodny odpověděl, že rozvodna v Hamru není pro tento případ uzpůsobena. 

L. Pořízek upozornil, že v případě vedení nad zemí je třeba řešit také ochranná pásma. Na to  

M. Tůma reagoval, že předpokládá vedení pod zemí, a znovu zopakoval, že bez oficiálního 

vyjádření od ČEZ o reálné možnosti vyvedení výkonu nebude tento projekt projednávat 

s veřejností. 

 

Bod č. 5 – 2023 – 10 let geoparku 

L. Mrázová představila akce, které se v příštím roce plánují realizovat v rámci oslav 

desetiletého výročí od založení geoparku. Jedná se o prezentaci činnosti geoparku na deseti 

místech ve všech částech geoparku a formou deseti akcí probíhajících od března do listopadu 

2023. V prosinci pak proběhne na zámku v Doksech konference zaměřená na fenomény 

v Ralsku, u které předpokládá také zapojení měst Ralsko a Mimoň. 

 

Bod č. 6 – Různé 

J. Ulvr se dotázal, jak to vypadá s řešením lokality pro skauty. 

J. Farský reagoval, že poslední jednání k této problematice proběhlo v lednu 2022 (za účasti 

pana ministra a pana hejtmana) a v návaznosti na vyjádření policie se využití lokality ve 

Svébořicích bez vynaložení značného objemu financí jeví jako nerealizovatelné. Zájem o 

nalezení lokality pro skauty a vybudování národní skautské základy ale stále trvá a přislíbil 

předání informací v případě, že se bude dít něco nového. 

J. Ulvr připomněl, že je třeba mít na paměti také případnou nutnost změny územního plánu. 

V. Vít vnímá jako největší problém vyjádření policie a pyrotechniků, že je lokalita extrémně 

nebezpečná. Avšak v rozporu s tímto vyjádřením ve sledované lokalitě různé akce probíhají. 

Dále se dotázal, zda a případně jak v současné době probíhá pyrotechnická očista území. 

I. Dohnal odpověděl, že aktivity povolují pouze tam, kde je to bezpečné a jedná se pouze o 

aktivity bez jakýchkoli zásahů do prostředí – oproti tomu u skautské základny je předpokládáno 

vybudování pevného zázemí. Pyrotechnická očista probíhá, každý rok dojde k tisícům nálezů 

munice. Problémem je nestabilní písečné podloží, kdy se s pohyby podloží dostává na povrch i 

další dříve neobjevená munice. Očista probíhá v oblastech těžby před příjezdem těžké techniky. 

Na cílenou očistu ve Svébořicích nejsou finanční prostředky.  

Dále informoval, že se předpokládá zvětšení trhací jámy (směrem do vojenského prostoru ke 

staré jámě, ne do silnice), a tím dojde i k rozšíření jejího ochranného pásma. 
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M. Tůma doplnil, že zvětšení trhací jámy podléhá změně územního plánu. V souvislosti s tím, 

že při posledních trhacích pracích byly výbuchy slyšitelné v širokém okolí, požádal o včasné 

informování o připravovaných trhacích pracích. 

Dále proběhla diskuse o možnosti uzavírání silnice během trhacích prací a její zprůjezdnění 

pomocí semaforů, avšak to je údajně nerealizovatelné z důvodu častých a dlouhotrvajících 

prací. 

M. Tůma sdělil, že stanovisko policie k možnosti využití lokality ve Svébořicích bylo napsáno 

nešťastně, a dle jeho názoru by umístnění skautské základy ve Svébořicích bylo vhodnější než 

v oboře. Bylo by proto dobré nechat stanovisko přehodnotit. 

J. Růžička doplnil, že v blízkém okolí probíhaly v loňském roce demolice, vyskytovala se zde 

těžká technika a je zde proto prověřený bezpečný koridor. 

J. Farský reagoval, že se mohou pokusit jednat o změkčení stanoviska policie. 

Úkol č. 8.3: Informovat o dalším postupu ve věci vyjednávání vhodné lokality pro skauty. 

 

J. Růžička dále informoval, že ve vyčištěném prostoru po proběhlých demolicích dochází ke 

skládkování pneumatik. Mají připravené další demolice, avšak v současné době čekají na 

vypsání vhodného dotačního titulu. Vyčištěné lokality plánují osázet novými stromy, aby 

nedocházelo k dalšímu skládkování. 

V rámci následné diskuse byla řešena možnost financování z dotačního programu Ministerstva 

životního prostředí a z Národního plánu obnovy. 

Na dotaz L. Mrázové ohledně možnosti využití některých opuštěných objektů, například pro 

muzeum, reagoval J. Růžička s tím, že objekty nejsou využitelné, protože jsou nebezpečné. 

 

Bod č. 7 – Závěr 

J. Ulvr jednání zakončil poděkováním za účast na jednání i za celoroční práci. 

Bylo dohodnuto, že další jednání Komise se uskuteční ve středu 15. března 2023 od 10 hodin 

v Ralsku. 

 

 

Souhrn úkolů: 

ÚKOL ZODPOVÍDÁ TERMÍN 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

M. Otta průběžně 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku projektů a 

záměrů 

všichni  

členové 

průběžně 
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6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu Odolné 

Ralsko 

L. Mrázová průběžně 

8.1 Předložit oficiální stanovisko Mikroregionu 

Podralsko k možnosti odkupu hradu Ralsko 

P. Král 15. 3. 2023 

8.2 Zajistit oficiální vyjádření majitele hradu Ralsko 

k možnosti jeho prodeje 

J. Hanka, 

M. Tůma 

15. 3. 2023 

8.3 Informovat o dalším postupu ve věci vyjednávání 

vhodné lokality pro skauty 

J. Farský 15. 3. 2023 

 

 

 

 

 

 

……………………………………… 

Mgr. Jiří Ulvr 

předseda Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

 

 
zapsala: Mgr. Zuzana Šiftová 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

 
 

Liberec, 15. prosince 2022 


